
Elke vier jaar wordt in de nieuwe ge-
meenteraad een actueel plan vastge-
steld waarin de prioriteiten staan op
veiligheidsgebied. Wat zijn de
grootste problemen, wat is er aan
gedaan en wat hebben de Zandvoor-
ters er van gemerkt.

Het veiligheidsbeleid wordt in sa-
menspraak met politie en andere
veiligheidsondersteuners opge-
steld. Daarbij worden prioriteiten
gesteld die moeten worden aange-
pakt. Vervolgens toetst een extern
bureau bij de Zandvoorters of zij
een verbetering hebben ervaren.
Aan de hand van die resultaten kun-
nen de prioriteiten voor de vier ja-
ren erop worden aangepast.

Nauwelijks
Uit het meest recente onderzoek
blijkt dat Zandvoorters en bij de vei-
ligheid betrokken instellingen nau-
welijks tot geen verbetering hebben
ervaren op het gebied van leefbaar-
heid in de buurt, overlast en crimi-
naliteit onder jongeren, ondermij-
ning van de bovenwereld door cri-
minaliteit, adresfraude, overlast
door evenementen en criminaliteit
via internet. 

Eerder is er sprake van verdere
verloedering van buurten, een toe-
name van diefstallen van met name
e-bikes en een sterke toename van

overlast en drankgebruik onder jon-
geren. Van zowel de Zandvoortse
jeugd als van jongeren die vanuit
omliggende steden naar de bad-
plaats komen. 

Zandvoort neemt wat dat betreft
natuurlijk een beetje bijzondere
plek in in de regio omdat het als re-
latief klein dorp vanwege het strand
en diverse evenementen honderd-
duizenden bezoekers trekt. Dat
leidt tot handhavingsproblemen
waar normaal alleen middelgrote
tot grote gemeenten worden gecon-
fronteerd.

Afglijden
De onderzoekers maken zich vooral
zorgen over de Zandvoortse jeugd
en vinden dat er ene gerichtere aan-
pak moet komen. Niet alleen op pre-
ventie van probleemgedrag maar
ook op het punt van handhaving. De
lokale jeugd dreigt steeds meer af te
glijden naar criminaliteit en exces-
sief geweld, zo vertelden onderzoe-
kers dinsdag de Zandvoortse ge-
meenteraad. Drankgebruik speelt
daarin een belangrijke rol.

De ondermijning van de Zand-

voortse economie vanuit de onder-
wereld speelt ook al jaren een rol,
maar wordt nog steeds niet doeltref-
fend aangepakt. Legale bedrijven
worden gebruikt voor het witwas-
sen van drugsgeld en uitbuiting via
arbeid. Volgens de onderzoekers is
maar beperkt ingezet op dit pro-
bleem. Dat zegt meer over de aan-
pak dan het probleem, vinden de
onderzoekers die pleiten voor inten-
sivering van het beleid.

Cybercrime
Criminelen maken via internet een

groot aantal slachtoffers in Zand-
voort. Dat is zeker niet alleen toe te
schrijven aan de forse vergrijzing
van de badplaats waar meer dan de
helft van de bewoners tot die laatste
categorie hoort. In de gemeenteraad
maakte een politiewoordvoerder
duidelijk dat cybercriminelen zo ge-
haaid zijn dat in alle leeftijdsgroe-
pen slachtoffers zijn te vinden. Met
een slachtofferpercentage van 21
procent scoort Zandvoort zowel re-
gionaal als landelijk hoog.

Het toerisme, de horeca en grote
evenementen bepalen ook de veilig-
heid in Zandvoort. In de gemeente-
raad maakt een politiewoordvoer-
der duidelijk dat in de voorberei-
ding van grote evenementen beter
moet worden gekeken welke rol de
organisatie zelf op het gebied van
veiligheid kan spelen. Bij de evalu-
atie van de laatste Dutch Grand Prix
werden daar kritische kanttekenin-
gen bij gesteld.

Accepteren
Bij piekmomenten kan het kleine
Zandvoortse politieteam natuurlijk
aanspraak doen op andere distric-
ten, maar bij de grote evenementen
ontstaat krapte. Volgens de politie
werpt dat de vraag op of wel alle risi-
co’s bij evenementen kunnen wor-
den gedekt of dat deze toch min of
meer moeten worden geaccepteerd.

In februari komt het college met
een plan waarin het veiligheids- en
handhavingsbeleid verder is uitge-
werkt.

Zandvoort pakt jeugdoverlast en cybercrime aan
Jacob van der Meulen

Zandvoort ■ De komende vier
jaar moet in Zandvoort echt se-
rieus aandacht worden besteed
aan jongeren die richting de cri-
minaliteit afzakken en de cyber-
crime waarvan een op de vijf
Zandvoorters slachtoffer wordt.
Dat staat in het Integraal Veilig-
heids- en handhavingsbeleid
2023-2026.

Massale inzet van de politie op de Boulevard Barnaart na een vechtpartij onder jongeren op het strand. ARCHIEFFOTO ANP

Er is sprake van
meer diefstallen 
van e-bikes
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In een brief aan de gemeenteraad
heeft de lokale Windcoalitie op actie
aangedrongen. Het is nu anderhalf
jaar geleden dat de raad, tegen de
wens van het toenmalige college in,
een ’zoekgebied wind’ aanwees in
het zuiden van de polder. Maar
sindsdien lijkt er op het gemeente-
huis weinig te gebeuren. Kan de ge-
meenteraad niet weer ingrijpen?

De Windcoalitie staat in de start-
blokken om het gesprek aan te gaan
met de bewoners van de dorpen in
het zuiden van Haarlemmermeer. In
samenwerking met de lokale ener-
giecoöperatie Tegenstroom is een
communicatieplan opgesteld. Maar
het wachten is op wat de gemeente
aan voorwaarden stelt voor een
windpark. Aan dat beleidskader
wordt sinds oktober 2021 gewerkt.

Weerstand
De Windcoalitie is het wachten moe
en wil graag het bewonersoverleg
beginnen, terwijl de gemeente on-
dertussen haar beleid ontwikkelt.
’Dat heeft voordelen in tijd én bete-

kent dat bewoners vanaf het begin
mee kunnen denken en werken. Bij
navraag in Nederland naar soortge-
lijke projecten blijkt deze werkwij-
ze de meest succesvolle te zijn’,
schrijft de Windcoalitie aan de ge-
meenteraad. ’Als bewoners pas door
de initiatiefnemer worden betrok-
ken als de gemeente klaar is en de
mogelijkheden straks afgebakend,
wordt dat ervaren als dwang van bo-
ven. Dat leidt vaak tot grote weer-
stand bij de bevolking.’

Ruis
De raadsfracties van HAP, D66,

GroenLinks en CU-SGP hebben de
brief doorgestuurd naar het college,
met de vraag om een reactie. Die is
vrij negatief. Het college voelt niet
voor een gelijktijdig proces. Voordat
het gesprek met de bewoners kan
beginnen, wil de gemeente hebben
vastgesteld ’over welke onderwer-
pen bewoners mee kunnen praten
en op welke manier de inspraak
wordt meegewogen in de besluit-
vorming.’ Anders ontstaat er ruis,
vreest het college.

Vleermuizen
Dat er in het gemeentehuis weinig
gebeurt, ontkent het college. Er is
ecologisch onderzoek gedaan naar
broedvogels, trekvogels en vleer-
muizen. Ook is al onderzocht waar
de windturbines wel of niet kunnen
komen, in verband met geluid, de
hoogtebeperkingen vanuit Schiphol
enzovoort.

Dat het uitwerken van kaders

voor windenergie meer tijd kost dan
verwacht, erkent het college. Dat
komt onder meer door ontwikkelin-
gen rond windpark-regelgeving die
onzekerheden veroorzaken en zorg-
vuldig moeten worden bestudeerd. 

Draagvlak
Wethouder Charlotte van de Meij
(Klimaat en Energie, D66) verwacht
de gemeenteraad binnenkort meer
te kunnen voorleggen, inclusief een
plan om draagvlak te creëren voor
het windpark.

Windcoalitie Haarlemmermeer trappelt van ongeduld
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Haarlemmermeer ■ De Windco-
alitie Haarlemmermeer-Zuid
trappelt van ongeduld. Ze staan
in de startblokken om met om-
wonenden te gaan overleggen
over hun windmolenplan, maar
het wachten is op de gemeente.

De Windcoalitie Haarlemmermeer-Zuid. ARCHIEFFOTO UP/TOUSSAINT KLUITERS
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Twaalf tot veertien
windmolens
In de Windcoalitie werkt de
burgerwindmolenvereniging
Meerwind samen met de agra-
riërs in het gebied, de landelijke
coöperatie Windunie en het
lokale energiebedrijf Tegen-
stroom. Het doel is twaalf tot
veertien windmolens, genoeg
om de helft tot tweederde van
de huishoudens in de polder
van stroom te voorzien. Aan dit
plan wordt al sinds 2006 ge-
werkt, op voorstel van de ge-
meente. Omwonenden maken
zich zorgen over de komst van
grote windturbines.


